
Novo na Gradu
Izvršni svet skupščine me-

sta je februarja letos izdal po-
sebno obsežno in kvalitetno
pripravljeno gradivo o stanju
ljubljanskega gradu, ki je vse
prej kot zadovoljivo. O tem so
vsa sredstva javnega obveš6a-
nja prav na široko obveščala,
o zidovili, ki pokajo, o stropih,
ki jih v resnici nd, in o osta-
lem. Soglašali smo, da tak vi-
dez simbola za naše mesto ni
sprejemljiv in da je nam vsem
v srarnoto.

Devet mesecev je naokoll,
bliža se konec leta in je čas,
da začnemo delati obračune,
ocene in podobno.

Kaj je v tem času bilo stor
jeno na gradu?

S tem vprašanjem smo se
obrnlli na ing. Jožeta Erjavca,
člana IS mesta in predsedni-
ka začasne komisije za sana-
cijo Ijubljanskega gradu.

»Najprej bi spomnil na po-
datek, ki dovolj nazorno pove,
kakšno stanje je bilo na gra-
du. V našem gradivu je bilo
predvideno, da je za celotmo
sanacijo, z gradnjo infrastruk-

ture, potrebno okoli 190 mili-
jonov, kar ni konona številka,
temveč le približna ocena. Od
tu torej jasno izhaja, kaj vse
bo potrebno narediti.

Ljubljanske občine so letos
zbrale 10 mdlijonov, vsa ta
sredstva pa so bila namenjena
za sanacijo gradu. Polovica
omenjene vsote je že porablje-
na, in sdoer za razna gradbena
dela, ki pa se izvajajo na eni
četrtini celotnega grajskega
kompleksa. To so dejansko de-
la oziroma gradbeni posegi na
stabilizacijl konstruktivnih ele-
mentov (zidovi, stropi, ostreš-
je in.podobno). Omenjena če-
trtina grajskega kompleksa pa
pomeni tri trakte ter še po-
trebna rušenja.

Poudaritd pa je nujno, da sc
to le vzdrževalna dela in da
s tem še ne posegamo v do-
končno ureditev prostorov. Prb-
gram namembnosti prostorov
namreč ni še določen, ker še
ni znano, kdo ga bo uporab-
Ijal. Uporabniki bodo namreč
imeli možnost vplivati na na-
membnost, istočasno pa bodo

morali zagotoviti sredstva za
dokončanje objektov.

Za nadaljnjih pet milijonov,
od omenjenih deset, je predvi-
dendh, da se še letos naroči in
pridobi kompletno sbrešno kri-
tino ' in strešno konstrukcijo.
Dagavori o dobavl tega pa te-
čejo že med železarno Jesenl-
oe, tovarno Emo iz Celja in •
zastopnikom dnvestitorja Sta»
dardinvestom. Iz omenjenih
sredstev pa bo en del šel za
nadaljnje raziskave in izvedbe-
ne projekte.«

Ob pogovoru pa smo zvedell,
da so dela na ljubljanskem
gradu odkrila še nekaj novega
in pa predvsem za;nimivega.
Gre namreč za to, da grad in
pobočje hriba nista dobro ra-
ziskana, o Cemer prlčajo tudi
najdbe, ki so prišle na dan.
Pri vzdrževatoih delih na te-
meljih in pri nekaterih stebrih
so delavci naleteli na ostanke
sten,- ki kažejo večjo starost,
kot jo pripisujemo grajskim
zidovom, in pričajo o nekakš-
nih, še stareijšlh objektih.
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